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Albertslund kommune       18 september 2017. 

Att: Susan Mathiesen 

Sendt pr mail til susan,mathiesen@albertslund 

 

MBU dagsorden til møde den 19 september  2017 

 

På vegne af DH Albertslund's medlemmer af kommunens Handicapråd, fremkommer vi hermed 

med kommentarer til ovennævnte dagsorden. 

 

På dagsordenen er der flere punkter som har interesse for Handicaprådet. 

Det gælder punkter, som omhandler lokalplaner – udstykninger og som vedrører boligområder og 

anlægsområder og tilsvarende. 

 

Som ved tidligere lejligheder henviser vi til: 

Kommunens Handicappolitik 

FN konventionen om rettigheder for mennesker med handicap 

Byggeloven 

BR 

 

Derfor vil vi gerne, opfordre udvalgets medlemmer til at sikre, at der i forbindelse med 

nedskrivning af lokalplaner – udstykningsplaner og lign. indføjes de bestemmelser, som sikrer 

tilgængelighed for bygninger og anlæg, således det bliver muligt for mennesker, at færdes rundt i 

vore områder – at kunne besøge hinanden – at kunne få job i virksomheder – at kunne udnytte 

transport funktionerne. Det handler mere om,  at alle borgere skal kunne deltage end det handler 

om,  at lave een rampe til en enkelt bolig,  hvor borgeren har fået et handicap,  som lænker 

vedkommende til en kørestol. 

 

Ved at sådanne bestemmelser er nedfældet i sådanne planer,  vil det aldrig komme bagpå nogen 

bygherre. På denne måde bliver tilgængelighed en naturlig bestanddel,  på samme måde som det 

øvrige,  og på denne måde bliver tilgængelighed heller ikke udstillet,  som en fordyrende 

foranstaltning – som det ofte sker fordi det ikke fra start af er projekteret og indregnet. 

 

Vi er naturligvis til rådighed for,  nærmere at drøfte hvorledes sådanne bestemmelser skal udformes 

også for,  at være med til at afklare hvornår det ikke giver mening,  at fastholde sådanne 

bestemmelser om tilgængelighed. 

 

Vi håber at udvalgets medlemmer,  vil være med til at sikre vor kommune,  får virkeliggjort behovet 

for tilgængelighed når lejlighed  gives,  hvilket bl.a. sikres ved den nødvendige sagsbehandling af 

bygge og anlægsopgaver i forhold til tilgængelighed,  som anført i byggestyrelsens vejledninger. 

 
Med venlig hilsen 

Bjarke Juul 

formand. 
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